
Práve vďaka dobrým 
cenám tepla sa nám 
postupne darilo pripá-
jať nových odberateľov, 
najmä spomedzi podni-
kateľských subjektov, 
spomenúť môžem tak  
významné spoločnosti 
ako KIA či MOBIS. 
Igor Stalmašek, 
generálny riaditeľ 
Žilinskej teplárenskej 



Žilinská teplárenská sa mení za pochodu, zmeny si žiada Európska komisia. Na jed-
nej strane stoja tvrdšie smernice či rastúce nároky, oproti nim cena aj spokojnosť
zákazníkov. O procese modernizácie i najbližších plánoch sme hovorili s generálnym
riaditeľom Žilinskej teplárenskej Igorom Stalmašekom.

Žilinská teplárenská 
má za sebou dôležité 
rozhodnutie smerom 
k modernizácii. Ako 
hodnotíte túto nároč-
nú investíciu s odstu-
pom jedného roku? 
Už s  prijatím smerníc Eu-
rópskej únie bolo zrejmé, 
že od  roku 2016 budú pla-
tiť prísnejšie limity na  vy-
púšťanie emisií oxidov síry 
a oxidov dusíka. Navyše, vy-
sporiadať sa do  konca roka 
2015 musíme aj s  ukonče-
ním prevádzky uhoľného 
kotla K4 s  výkonom 75 t/
hod. Preto sme ešte začiat-
kom minulého roka 2014 
začali stavať nový plynový 
kotol na  mieste, kde pred-
tým stál starý uhoľný ko-
tol K3. V polovici minulého 
roka sme podpísali zmluvu 
so SES Tlmače na  denitrifi -
káciu zostávajúcich kotlov 
K1, K2 a K5, aby sme dosiah-
li spomenuté zníženie 
s  prísnejšími limitmi oxi-
dov dusíka už od  začiatku 
roka 2016.

Hoci ceny tepla rastú, 
tie vaše patria medzi 
najnižšie na Sloven-
sku, čo pozitívne 
hodnotia aj odbera-
telia. Dokážete ich 
na súčasnej úrovni 
udržať aj s dlhodobej-
ším výhľadom? 
V  tejto súvislosti je dôleži-
té povedať, že naše ceny sú 
dobre nastavené už od roku 
2005, kedy sa podarilo pod-
písať výhodný dlhodobý 
kontrakt na  dodávku hne-
dého uhlia. Práve vďaka 
dobrým cenám tepla sa 
nám postupne darilo pri-
pájať nových odberateľov 
najmä spomedzi podnika-
teľských subjektov, spome-
núť môžem tak významné 
spoločnosti ako KIA či MO-
BIS. Samozrejme, teší nás 
skutočnosť, že aj v  súčas-
nosti máme jednu z  naj-
výhodnejších cien tepla 
na Slovensku a zároveň vy-
tvárame jeden z  najlepších 
hospodárskych výsledkov 
spomedzi klasických tep-

lární, vlastnených Fondom 
národného majetku.

Odborníci varujú, že 
nie je veľmi ekologic-
ké, keď ľudia v ob-
ciach vykurujú 
drevom, prípadne 
biomasou. Paradox-
ne, v meste je oveľa 
lepšie ovzdušie. Je to 
naozaj tak?
Tlak Európskej únie na eko-
logické vykurovanie pod-
poruje aj naša legislatíva 
a  je prioritne sústredený 
na  veľké zdroje. Hovoríte 
o  paradoxe a  je to naozaj 
tak - dnes sa veľké zdro-
je stávajú čistejšie a  život 
obyvateľov mesta či na síd-
liskách je v  tomto ohľade 
príjemný a  bez exhalátov, 
ktoré si v  prímestských 
častiach mesta spôsobujú 
majitelia rodinných domov 
navzájom. V  pieckach spa-
ľujú všetko, čo dom dá... 
Pri týchto tvrdeniach sa 
opierame aj o  fakty, ktoré 
vieme dokumentovať v čís-

lach od  roku 2002, odkedy
tepláreň výrazne znižuje
vypúšťané znečistenie.

Ekológia je trend aj 
priorita. Môžete vy-
čísliť objem investícií, 
ktoré Žilinská teplá-
renská týmto smerom 
investovala v posled-
ných rokoch? 
Táto čiastka sa blíži k sume
40 miliónov eur, pričom je
dôležité povedať, že teplá-
reň časť prostriedkov z tejto
sumy hradí prostredníc-
tvom Európskeho fondu re-
gionálneho rozvoja v rámci
Operačného programu Ži-
votné prostredie. 

Premietne sa táto 
obrovská investícia 
aj do cien tepla, 
napríklad už 
v budúcom roku?
V  tejto chvíli ešte nie je
možné povedať presne,
akým smerom sa bude hý-
bať cena. Možné sú dva
scenáre. Ak dozorná rada

Ceny tepla v Žiline patria 
dlhodobo medzi najnižšie

PREHĽAD ZNIŽOVANIA EMISIÍ V ŽILINSKEJ TEPLÁRENSKEJ OD ROKU 2002



podporí doterajšiu fi lozofi u 
dobrých cien pre zákazní-
ka a zoberú sa do úvahy aj 
dôvody, že novoobstaraná 
technológia bude slúžiť 
svojmu účelu dlhšiu dobu 
ako je daňový odpis, po-
tom cena na  rok 2016 ne-
bude výrazne rozdielna 
oproti súčasnosti. Ak by ale 
do  ceny mali byť zapraco-
vané výlučne daňové od-
pisy, potom by mohla byť 
vyššia.  

Stoja pred vami aj 
ďalšie výzvy, máte 
pripravené ďalšie 
zdroje na investície? 
Plánov máme viac, za  naj-
väčšiu prioritu považujem 
nahradenie neefektívnych 
a  predimenzovaných par-
ných rozvodov v  meste 
a  na  sídliskách Hliny a  So-
linky za horúcovodné, resp. 
teplovodné. Zdroje na  tieto 
nové projekty chceme zís-
kať jednak neustálym zlep-
šovaním našich výrobných 
a  nevýrobných činností, 
ale hlavne potrebujeme byť 
úspešní pri čerpaní euro-
fondov. V  súčasnosti sú už 
vypísané výzvy. Ak je mož-
nosť ich čerpania, určite 
nechceme získavať zdroje 
na  takéto dlhodobé inves-
tície výlučne od  našich 
zákazníkov. Druhou priori-
tou je ukončenie činnosti 
naplavovania popolčeka 
na  odkalisko v  Rosine. Na-
šim zámerom je tento po-
polček a  škvaru spracovať 
v  suchej forme ako medzi-
produkt priamo v  teplárni 
a  využiť ho v  spolupráci 
s  cementárňami v  ich vý-
robných procesoch.

Hovoríte o ambícii ze-
fektívňovania činnos-
tí, čo konkrétne máte 
na mysli? 
Je to jednoduché, máme 

snahu permanentne sa 
zlepšovať. Chceme byť efek-
tívni v  premene energie, 
ktorú nakupujeme v palive. 
Musíme vyrábať elektri-
nu a  teplo so stále nižšími 
výrobnými nákladmi. Učí-
me sa využívať potenciál 
vlastných ľudí, inšpirovať 
sa a zároveň preberať to, čo 
inde robia lepšie. Aby sme 
vedeli garantovať aj do  bu-
dúcna naše nízke ceny.

Môžete bližšie pred-
staviť proces cent-
rálneho zásobovania 
teplom a jeho výho-
dy?
Centrálne zásobovanie tep-
lom v  ideálnom prípade 
znamená, že dobre zaizo-
lované teplovodné alebo 
horúcovodné potrubia sú 
umiestnené v  zemi. Ich 
prepletenec zabezpečuje te-
pelný komfort vo všetkých 
bytových domoch, školách 
aj úradoch, vo fi rmách,  
v  nemocniciach či na  šta-
diónoch. Celé mesto by 
malo mať jeden ekologizo-
vaný zdroj. Takto úspešne 
to funguje v  druhom naj-

väčšom meste na  Sloven-
sku, v Košiciach. Pýtam sa, 
prečo by to tak nemohlo byť 
v  Žiline? Naša tepláreň je 
schopná vyrobiť  teplo pre 
všetkých Žilinčanov, fi rmy 
a  inštitúcie za  prijateľnú 
cenu. Náš zákazník nemá 
žiadne starosti s  prevádz-
kou ani údržbou.  Môže sa 
naplno venovať len svo-
jim činnostiam, čomu tak 
nie je v  prípade vlastných 
plynových kotolní, kde ich 
užívateľ je predsa zaťažený 
povinnosťou starať sa o  ne 
a  vykonávať údržbu, opra-
vy alebo napríklad povinné 
revízie.

Povedali ste v ideál-
nom prípade. Ako ďa-
leko je Žilina od vami 
prezentovaného 
ideálu?
Pri hľadaní rezerv treba za-
čať vždy od seba. Zdedili sme 
neefektívne rozvody, plá-
nujeme ich rekonštrukciu. 
So spoločnosťou Bytterm 
a  OSBD sme nadvia-
zali korektnú spoluprácu. 
Spoločne chceme, aby oby-
vatelia domov mali väčšiu 

tepelnú pohodu a  opäť po-
dotýkam, že za  prijateľnú
cenu v  rámci slovenského
priemeru. Oslovujeme zria-
ďovateľov škôl, inštitúcií
a  ponúkame im náš kom-
fort a  stabilitu, nie vždy
sme však pochopení. Ne-
robíme tieto kroky samo-
účelne, ide nám o všetkých
našich zákazníkov a čím ich
bude viac, tým lepšie pod-
mienky im budeme vedieť
poskytnúť. Model „teplo pre
celé mesto“ je úspešný vte-
dy, ak vyrábame veľa tepla,
preto pracujeme na zvýšení
nášho podielu. 

Keď hovoríme o vý-
hodách centrálneho 
zásobovania teplom, 
ako ho podporuje 
štát, prípadne samo-
správa alebo mesto?
Najmä s  mestom a  VÚC sa
spolupracuje v  tejto veci
dobre. Vedenie mesta si
uvedomuje, že teplo do  pa-
nelákových domov je mi-
moriadne dôležité, nakoľko
na sídliskách bývajú mladé
rodiny s  deťmi aj seniori
v  dôchodkovom veku. Pod-

Za najväčšiu prioritu 
považujem nahradenie 
neefektívnych a predi-
menzovaných parných 
rozvodov v meste 
a na sídliskách Hliny 
a Solinky za horúcovod-
né, resp. teplovodné

Igor Stalmašek hovorí, že s mestom Žilina a VÚC sa dobre spolupracuje v otázke centrálneho 
zásobovania teplom.



pora zo strany štátu je cez 
Úrad pre reguláciu sieťo-
vých odvetví, ktorý prizná-
va doplatky za  vyrobenú 
elektrinu v  teplárňach, 
oproti cenám na  burze, čo 
je nesporná pomoc. Chýba 
však jednoznačnejšia pod-
pora zo strany štátu. Navy-
še, ciele Európskej únie sa 
v dvoch obdobiach za sebou 
nasledujúcich, paradoxne, 
rozchádzajú.

Ako to myslíte, môže-
te to bližšie vysvetliť?
V  rokoch 2006 až 2013 Eu-
rópska únia podporovala 
ekologizáciu tých zdrojov, 
ktoré využívali fosilné pali-
vá, to znamená uhlie, ktoré 
je základným palivom pre 
výrobu tepla a  elektriny. 
Paradoxne, v  rokoch 2014 
až 2020 sa snaží potlačiť fo-
sílne palivá, napríklad tým, 
že musíme kupovať CO

2
, čo 

zaťažuje našu ekonomiku 
a  my to následne musíme 
premietať do  cien. Jedno-
ducho únia dnes podporuje 
obnoviteľné zdroje ako vie-
tor alebo solárnu energiu. 

Pritom sú to nestále zdroje, 
ktoré môžu, ale nemusia 
dodávať energiu do  sieti. 
Práve preto na  konci aj tak 
zostanú fosilné palivá, kto-
ré sú oproti alternatívnym 
omnoho stabilnejšie a, ko-
niec koncov, lacnejšie.

Takže zrejme je to 
o lobizme.
Plne.

Podľa zákona o ener-
getike musí samo-
správa aktualizovať 
svoju energetickú 
koncepciu do konca 
tohto roku. Čo všetko 
závisí od novelizova-
nej energetickej kon-
cepcie mesta, bude sa 
vás nejako dotýkať? 
Je dôležité, že primátor vy-
menoval komisiu, ktorá má 
za  úlohu predložiť návrh 
aktualizovanej koncepcie 
na  schválenie do  mestské-
ho zastupiteľstva. Máme 
tiež zastúpenie v  tejto ko-
misii, náš názor na ďalší po-
stup v  rozvoji zásobovania 
teplom v meste sa snažíme 

prezentovať na všetkých fó-
rach. Som presvedčený, že 
centrálne zásobovanie tep-
lom je najlepším riešením 
pre mestské aglomerácie, 
najmä pre Žilinskú kotlinu, 
ktorá je charakteristická 
zlými rozptylovými pod-
mienkami v ovzduší.

Stavebníci a podni-
katelia či veľkí od-

beratelia by sa mali 
pri stavbe nového 
objektu podľa zákona 
napojiť na centrálne 
zásobovanie teplom 
tam, kde sú pre nich 
pripravené rozvody. 
Majú aj inú možnosť? 
Po  prijatí novely zákona
o  energetike sa teplárne
stali automaticky účast-
níkmi stavebného konania.
Prax v  Žiline bola doteraz
taká, že tepláreň nikoho
neobmedzovala v  práve
výberu, akým spôsobom si
zabezpečí teplo, naša po-
zícia je skôr vysvetľovacia
v  rovine argumentácií, aby
naši odberatelia pochopili,
prečo je naše teplo výhod-
nejšie. Tak sme konali v prí-
pade Národnej, Hálkovej aj
pri iných akciách. Pravda
je taká, že podľa súčasných
zákonov by sme si mohli
„dupnúť“ a z tejto pozície aj
presadiť náš záujem. Nero-
bíme to však.
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Druhou prioritou je 
ukončenie činnosti na-
plavovania popolčeka 
na odkalisko v Rosine. 
Našim zámerom je tento 
popolček a škvaru spra-
covať v suchej forme 
ako medziprodukt pria-
mo v teplárni a využiť 
ho v spolupráci s cemen-
tárňami v ich výrobných 
procesoch

Žilinská teplárenská, a.s. už druhý rok prechádza zásadnou modernizáciou.


